
Hanila kooli 
kokkutulek

Hanila külanõukogu esimees 
Õie Pärna tundis oma sõna
võtus muret, et kokkutulek on 
korraldatud enneaegu, et ma
ja ei ole korras jne. Kuid kõik 
need 300 kokkutulnut olid 
ülimalt õnnelikud, paljudelt 
võis kuulda: miks me seda 
küll varem ei ole teinud! 
Need laused topkasid korral-

Jaanikuu kolmanda laupäe
va keskpäevaks kogunes Ha
nila kiriku juurde ligi 300 
endist Hanila kooli õpilast ja 
külalist. Peeti Hanila kooli 
esimene kokkutulek (kool 
suleti 1975. aastal).

Päev algas jumalateenistu
sega laastatud Hanila kirikus, 
mille toimekad naised olid 
eelmisel õhtul puhtaks pes
nud, kaskede, lillede ja lip
pudega ehtinud. Kiriku ümb
ruse korrastamist alustati ju* 
ba eelmisel sügisel Virtsu 
Muinsuskaitse Seltsi eestve
damisel.

Lihula kiriku õpetaja En
del Apsalon õnnistas kokku
tuleku lipu ja pidas südam
liku jutluse. Kirikust saadeti 
pärjad endiste õpetajate kal
mudele.

Kiriku eest suunduti rong
käigus vana koolihoone 
juurde, millel avati tahvel 
«Virtsu vallakool 1886. a.».

Ettekande küla- ja valla
koolidest esitas Eesti TA Aja
loo Instituudi rahvahariduse 
sektori juhataja ajalookandi
daat Endel Laul.

Heal järjel hariduselu ka
jastas kirikusse välja pandud 
sisukas näitus haridus- ja 
kultuurielust enne 1940. aas
tat Hanilas ja kogu ümbrus
konnas.

Näituse koostasid koduloo- 
uurijad ja ürituse eestveda
jad Helmut Polberg ja Mai
Sehröder. Aega ja tahtmist 
kohaletulekuks oli leidnud 
Tõnu Naissoo, kelle vanava

naisa Mihkel Popsi elutöö 
möödus Kõmsil ja Hanilas ja 
kes puhab Kõmsi kalmistul. 
Huvitav oli kuulata Mai Mais- 
tet (Lauter), kes luges ette 
oma isa, õpetajaharidusega 
vallaametniku Gustav Laute
ri kirja.

Kõik kokkutulnud endised 
õpilased, õpetajad ja ka kü
lalised tundsid ühist ja tõe
list muret Hanila tuleviku pä
rast. Kui saaks kiriku korda! 
Mis saab vanast koolihoonest, 
mille kasutamine lähiminevi
kus on olnud eriti halb?

Vanim kokkutulekust osa
võtja oli 1907. aastal kooli lõ
petanud Juuli Paas.

dajaid ja kinnitasid, et kok
kutulekud kodukohtades ei ole 
moeasjad, vaid inimesed on 
neid pikki aastaid oodanud. 
Kui oleksme oodanud Hanilas 
vana kooli kordasaamist, 
võib-olla paar aastat, kas siis 
oleks meie hulgas 1907. aastal 
lõpetanut?! Aeg ei oota. Suur 
saatus saadab meid kõiki.

Kokkutulekul oli veel teine
gi eesmärk: kuna kadunud
on kogu Hanila kooli arhiiv 
ja kroonika, siis mingisuguse 
lähtepunkti saime kokkutule
kul koostatud aastakäikude 
nimekirjadest, mälestustest 
jne.
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